
  

 

 
 
Kansainvälisen Lions-järjestön 101. vuosikokous pidettiin Las Vegasissa, Yhdysvalloissa 
29.6.-3.7.2018. Kokouksessa kansainväliseksi presidentiksi valittiin ensi kertaa nainen, 
Gudrun Yngvadottir Islannista, 1. varapresidentiksi Jung-Yul Choi Etelä-Koreasta, 2. 
varapresidentiksi Judge Haynes H. Townsend Yhdysvalloista ja 3. varapresidentiksi Brian 
E. Sheehan Yhdysvalloista. 
 
Vuosikokouksen yhteydessä tulevat kuvernöörit osallistuivat viimeiseen 
koulutusjaksoonsa. Suomalaisten valmennuksesta vastasi PCC Jari Rytkönen. 
 
 
TUNNUSLAUSE JA TEEMAT 
 
Järjestön tunnuslause: We Serve - Me palvelemme - Vi hjälper 
Kansainvälinen presidentin teema: We Serve – Me palvelemme – Vi hjälper 
Suomen Lions-liitto: Monta tapaa tehdä hyvää – Många sätt att göra gott 
Piiri 107-B teema: Lions – monta tapa tehdä hyvää yhdessä / Lions – många sätt att göra 
gott tillsammans 
 
 
LIONS-LIITTO 
 
Puheenjohtaja: Pirkko Vihavainen, varapuheenjohtaja: Aarne Kivioja 
Hallitus: puheenjohtaja CC Pirkko Vihavainen, IPCC Erkki Honkala, VCC Aarne Kivioja, 
DG Heikki Tuomala, DG Jari Hautala, IPDG Seppo Saarela, PDG Heikki Lohi, 1VDG 
Hannu Hertti, sihteerinä GS Maarit Kuikka 
 
B-piiristä Suomen Lions liiton tehtävissä kaudella 2018-19 olivat: 
Tauno Laine, LC Espoo/Olari, Taloushallinnon kehittämisprojektin projektipäällikkö 
Päivi Lindroos, LC Espoo/Laakson liljat, Varainhankintatyöryhmä 
Ilkka Siissalo, LC Espoo/City, Sri Lankan Lions-ystävät 
Sanna Siissalo, LC Espoo/City, Baltic Sea Lions ja Baltic Sea Lions -verkosto 
ZC Mika Pirttivaara, LC Tapiola ja PDG Tiitus Tuohikorpi, LC Helsinki/Cosmopolitan 
Puhtaat vedet 2018-2020 
Kari Eväsoja, LC Helsinki/Timantit, LeoD 
 
Suomen Lions-Liitto ry:n vuosikokous 
SLL:n 66. vuosikokous pidettiin Kalajoella 7.-9.6.2019. 
SLL:n valinnat kaudelle 2019-2020 
Liiton puheenjohtajaksi valittiin Aarne Kivioja, LC Helsinki/Pakinkylä ja 
varapuheenjohtajaksi Matti Reijonen, LC Vampula. Tilintarkastajaksi valittiin KHT Hannele 
Stenmark, Tilintarkastusyhteisö BDO Oy. Toiminnantarkastajaksi valittiin PDG Tapani 
Matintalo, LC Sastamala/Vammala ja varatoiminnantarkastajaksi PDG Tommi Virtanen, 
LC Kisko. 
 

T O I M I N T A K E R T O M U S 

PIIRI 107–B KAUSI 2018-2019 
 



KUVERNÖÖRINEUVOSTO (KVN) 2018-2019 

 
Kuvernöörineuvoston kokoonpano: Puheenjohtaja Pirkko Vihavainen, LC Juva/Luonteri, 
IPCC Erkki Honkala, LC Peräseinäjoki, varapuheenjohtaja Aarne Kivioja, LC 
Helsinki/Pakinkylä sekä piirikuvernöörijäsenet:  
A-piiri Björn Hägerstrand, LC Mariehamn, B-piiri Sanna Mustonen, LC Kirkkonummi-
Kyrkslätt/NICE, C-piiri Ritva Kajaala, LC Riihimäki/Kristalli, D-piiri Markku Kivisaari, LC 
Mäntyharju, E-piiri Ari Suominen, LC Parkano, F-piiri Anna-Liisa Laurila, LC 
Kauhajoki/Katrilli, G-piiri Mauri Koskela, LC Keuruu, H-piiri Pentti Päivinen, LC Joensuu, I-
piiri Jari Hautala, LC Liminka/Liminganlahti, K-piiri Ritva Korolainen, LC 
Iisalmi/Yläsavottaret, L-piiri Tuomo Romakkaniemi, LC Rovaniemi/Ounasvaara, M-piiri 
Vesa Kynnysmaa, LC Köyliö, N-piiri Heikki Tuomala, LC Lovisa-Loviisa, O-piiri Leena 
Borén, LC Kälviä/Lucina 
 
Kuvernöörineuvoston järjestäytymiskokous pidettiin Oulussa 10.6.18. KVN kokoontui 
Mikkelissä 24.-25.8.18, Tampereella 30.11.-1.12. ja Porissa 1.-2.3.19. Lisäksi pidettiin 
GoToMeeting-nettikokouksia sekä virallisemmin että vähemmän muodollisesti.  
 
Kuvernöörineuvoston seurantavastuu jäsentyöryhmän osalta oli B-piirin kuvernöörin 
Sanna Mustosella ja hän osallistui aktiivisesti jäsenkampanjan suunnitteluun ja 
toteutukseen sekä jäsenasioiden muuhun seurantaan. 
 
Liittotasolla kauden kuumimmat puheenaiheet olivat Lions-talon myynti: argumentoinnit 
puolesta ja vastaan sekä liiton toimiston tehtävien uudelleenjärjestelyt. Henkilökuntaa 
vähennettiin ja työnjakoa muutettiin. Tarvikemyynti päätettiin kaudesta 2019-20 alkaen 
siirtää B- ja N-piirien vapaaehtoisten tehtäväksi. Tietosuojasäädökset, GDPR, olivat 
yhteinen huolenaihe. Mitä voidaan siirtää/luovuttaa kansainväliseen, EU:n ulkopuoliseen 
rekisteriin? Kauden aikana ei saatu täsmällisiä vastauksia tähän. MyLion-järjestelmän 
käyttöönotto siirtyi Suomen osalta seuraavaan kauteen.  

 

LIONS-PIIRI 107-B 

 
Kausi 2018-2019 oli 107-B piirin 62. toimintavuosi itsenäisenä piirinä. Suomen Lions-
historian juuret versovat juuri meidän piiristämme: Suomen vanhin klubi LC Helsinki-
Helsingfors toimii edelleen. 
 
 
TOIMINTASUUNNITELMAN TOTEUTUMINEN 
 
Kauden tavoitteena oli lisätä yhteistyötä ja jatkuvuutta sekä korostaa palvelun merkitystä – 
onhan se toimintamme ydin. Kauden aikana pidettiin klubitreffejä tuttuun tapaan, 
Toteutettiin klubien yhteisiä aktiviteetteja ja yhä enenevässä määrin myös projekteja N-
piirin kanssa. Leot olivat mukana klubien ja piirin toiminnassa suurella innolla. 
Kansainvälisen presidentin toiveen mukaisesti kannustettiin yhteistyöhön muiden 
toimijoiden kanssa. Auta lasta, auta perhettä -aktiviteeteissa eri toimijat olivat 
yhteistyökumppaneinamme ja tekemässä hyvää yhdessä. Diabetes-kävely 
Pääkaupunkiseudun Diabetesyhdistyksen kanssa oli jo perinne yhdessä tekemisen 



saralla. Toimivat perinteet on viisasta säilyttää ja hyvät käytännöt helpottavat toimintaa. 
Jatkuvuuden parantamiseksi haluttiin sopia lohkopuheenjohtajakierrosta ja sitouttaa tätä 
kautta jokainen klubi vuorollaan kehittämis- ja johtamistyöhön. Klubiin tulee aina uutta 
virtaa, kun osaaminen lisääntyy ajatuksia ja kokemuksia vaihtaessa. 
 
Viestintää ja markkinointia haluttiin lisätä. Markkinointitiimin työnjako ei ollut vielä täysin 
kohdallaan, mutta Jellona-infon uudet sivut saatiin tuotantoon. Käännökset ruotsiksi saatiin 
liikkeelle tavoitteiden mukaisesti. Piirikuvernöörin kirjeet starttasivat ennakkoon 
ilmoitettuina päivinä. SOME-osaamista lisättiin ja uusia Facebook-sivuja perustettiin. 
Uudet kotisivut mahdollistivat klubien Facebook-syötteiden jakamisen piirin sivuilla. 
Markkinoinnin tehostamisessa Hissipuhe-kilpailuun ei tullut ehdokkaita. Sen sijaan 
ulkoisen viestinnän hiominen ja positiivinen klubitoimintamarkkinointi oli helppo palkita – 
voittajaklubi osasi hyödyntää tarinoiden voimaa. 
 
Klubihyvinvointipäivässä hiottiin klubeja senssikuntoon. Toimivassa, viihtyisässä klubissa 
on tekemistä jokaiselle ja tilaa esittää ja ottaa käyttöön uusia ideoita. Käsikirjoitusta 
täydelliselle klubille ei ole olemassa, mutta jäsenten kuuleminen toiveiden suhteen on hyvä 
lähtökohta kiinnittymiselle ja yhteenkuuluvuuden lisäämiselle. 
 
Valmennukset toteutuivat täysin suunnitelman mukaisesti ja kutsut lähetettiin niin 
klubijakeluna kuin DG-kirjeissä ja tiedot löytyivät myös Jellona-infon 
valmennuskalenterista. GAT-järjestelmän tutuksi tuominen ja virkailijanimeämiset (GLT, 
GMT, GST) etenivät klubeissa, mutta 100% kirjaukseen ei vielä päästy. GAT-näkökulmaa 
kaikkeen tekemiseen tuotiin vahvasti esiin jokaisessa tilanteessa ja uskonkin, että tämä 
tuo vähitellen tulosta klubien entistä parempina aktiviteetteina ja jäsenkasvuna.  
 
 
KAMPANJAT 
 
Kolmevuotiset kampanjat ”Kampanja 100” ja ”Haku päällä” jatkuivat. 200 miljoonan 
ihmisen palvelutavoite toteutui maailmanlaajuisesti. Klubien raportointi MyLCI-
järjestelmään vaihteli: Kaudelle kirjattiin 955 aktiviteettia. LCIF:n kampanjan 300 miljoonan 
dollarin rahallisen tavoitteen suhteen oltiin kauden päättyessä jäljessä niin 
valtakunnallisesti kuin piiritasolla. Piirimme oli kuitenkin paras jäsenkohtaisessa 
keräysmäärässä. 
 
Haku päällä -käyntikortit, -arvontalomakkeet ja winderit olivat kovassa käytössä. Erityisesti 
arvontalomake todettiin erittäin käyttökelpoiseksi ja niin Diabeteskävelyssä kuin Maailma 
kylässä -tapahtumassa saatiin sen kautta jäsenehdokkaita. Tavoite uudesta klubista 
toteutui vanhan lakkautetun klubin uudelleenherätyksenä. Valitettavasti kaksi klubia 
menetettiin kauden aikana. Emme päässeet tavoitteen mukaisesti plussalle 
nettojäsenmäärässä vaan olimme kauden päättyessä piireistä pienin. 
 
New Voices – Uusia ääniä tuotiin kansainvälisen presidentin aloitteena painottamaan 
uusien jäsenten hankinnan tärkeyttä ja erityisesti tasapuolista sukupuolijakaumaa niin 
jäsenistössä kuin järjestömme johtajistossa. B-piirissä kauden päättyessä naisten osuus 
jäsenistä oli 21,53% - tehtävää vielä riittää! 
 
 
 



PIIRIN TAPAHTUMAT JA VALMENNUKSET 
 
(Kickoff kausi 2018-19 24.5.18, Pokrova, Kirkkonummi) 
 
Kauden avajaiset 27.8.2018 
 
27.8.18 aamupäivällä vietettiin Väinämöisen kentällä arvovaltaisessa seurassa 1-alueen 
perintöprojektin avajaisia. KV-presidentti Gudrun Yngvadottir vihki liikuntalaitteet käyttöön 
ja testasi toimintaperiaatteet. Illalla pidettiin yhteiset kauden avajaiset N-piirin kanssa 
Pohjois-Haagan yhteiskoululla. Osallistujia oli myös C-piiristä. Gudrun Yngvadottir puhui 
tilaisuudessa kauden teemoista ja palkitsi piirien leijonia. Tilaisuudessa mainostettiin 
tulevaa diabeetikkonuorten leiriä, esiteltiin näkövammaisten opastutkaa sekä 2019 Europa 
Forumia Tallinnassa.  
 
Hietaniemen kunniakäynti ja Melvin Jones -kenttälounas 12.1.2019 
 
Kunniakäyntiä Hietaniemen hautausmaan sankarihaudoille on järjestetty vuodesta 1968 
lähtien. 1974 piiriuudistuksen jälkeen N- ja B-piirit ovat organisoineet tapahtuman 
vuorovuosin. Järjestelyvastuussa kaudella 2018-19 oli N-piiri. Toimikuntaa veti Jorma 
Nisula, LC Helsinki/Revonsalmi. 
 
Kunniakäyntiä johti eversti lion Timo Pöysti. Puheen piti rovasti Pirkko Poisuo, LC 
Helsinki/Kruununhaka. Suomen lippua kantoi Juha Kling, LC Helsinki/Revonsalmi, airueina 
Osmo Rantakari ja Tuomas Loikkanen, LC Helsinki/Laajasalo. B-piirin lippua kantoi 2.VDG 
Susanna Jokiperä, LC Espoo/City ja N-piirin lippua 2.VDG Markku Vesikallio, LC 
Helsinki/Pakinkylä. Kunniavartiossa sankariristillä olivat Veijo Kekkonen, LC 
Helsinki/Revonsalmi ja Timo Heinonen, LC Helsinki/Kontula. Kunniavartiossa Marsalkka 
Mannerheimin haudalla olivat majuri Markku Liikka ja kapteeni Arto Penttinen, LC 
Sjundeå-Siuntio. Sankarihaudoilla seppeleen sankariristille laskivat N-piirin DG Heikki 
Tuomala, LC Lovisa-Loviisa ja 1VDG Jenni Luomala, LC Helsinki/Finlandia ja Suomen 
Marsalkka Mannerheimin haudalle B-piirin DG Sanna Mustonen, LC Kirkkonummi-
Kyrkslätt/NICE ja 1VDG Kristiina Jäntti, LC Espoo/Aurorat.  
 
Melvin Jones -juhlalounas toteutettiin tällä kertaa kenttälounaana hautausmaan 
tuntumassa. Hernerokkaa oli nauttimassa 115 osallistujaa. Molemmat piirikuvernöörit 
käyttivät puheenvuorot mm. yhteistyöstä ja palvelualueesta nälkä.  

 
 
Piirin vuosikokous ja iltajuhla 27.4.2019 
 
Vuosikokous siihen liittyvine avausjuhlatilaisuuksineen pidettiin lauantaina 
27.4.2019 Marjatta-koululla. Kokoukseen osallistui 31 klubia ja niistä 61 virallista 
edustajaa.  
 
Viulistit Pyry ja Sami Talvitie esiintyivät säestäjänään Timo Latonen. Kokouksessa 
palkittiin piirin Rauhanjuliste-kilpailun voittaja Bless Leitzinger, Pikku-Huopalahden ala-
asteelta. Juhlapuheen piti Tapiolan terveysaseman ylilääkäri Soila Karreinen, joka kertoi 
tyypin 1 diabeteksen vaikutuksesta nuoren elämään. 
 



Juhlan lopussa pidettiin PID Erkki Laineen ja Kaarina Laineen johdolla viime vuoden 
tapaan muistoseremonia edellisen vuosikokouksen jälkeen menehtyneille lioneille. 
Klubilainen tai muu läheinen lion sammutti seremonian aikana jäsenelle sytytetyn kynttilän.  
 
Edellisen vuosikokouksen jälkeen menehtyneet piirin jäsenet 
 
Fredrik Malmsten, LC Kyrkslätt/Nord  Eino Hyrkkö, LC Leppävaara-Alberga 
Heikki Salo, LC Leppävaara-Alberga  Jorma Engelberg, LC Helsinki-Helsingfors 
Heikki Kotamies, LC Espoo/Keskus  Kauko Virtanen, LC Helsinki/Munkkiniemi 
Markku Suonio, LC Espoo/Kivenlahti  Risto Mäkinen, LC Hanko-Hangö 
Sinikka Vanninen, LC Helsinki/Ruoholahti Mikko Korpinen, LC Espoo 
Hans-Peter Rekola, LC Espoo 
 
Vuosikokouksessa vahvistettiin kauden 2017-2018 tilinpäätös. Kauden 2017-2018 
piirikuvernööritiimille ja piirihallitukselle myönnettiin vastuuvapaus. 
 
Päätettiin piirikokouksen osallistumis- ja tukimaksun pitämisestä ennallaan 4 eurossa 
kaudella 2019-20. Nuorisovaihtoleirin osallistumismaksuksi päätettiin jatkossa 
150€/leiriläinen. Nuorisovaihtoleirin vuosittaiseksi tukimaksuksi päätettiin jatkossa 
70€/klubi + 3,50€/jäsen. 
 
Kauden 2019-2020 piirikuvernöörielektiksi (DGe) valittiin Kristiina Jäntti, LC 
Espoo/Aurorat, 1. varapiirikuvernööriksi (1.VDG) Susanna Jokiperä, LC Espoo/City ja 2. 
varapiirikuvernööriksi (2.VDG) Mika Pirttivaara, LC Tapiola 
 
Toiminnantarkastajiksi kaudelle 2019-2020 valittiin Antti Tuomi, LC Espoo/Kivenlahti ja 
Bengt Sohlberg, LC Sjundeå-Siuntio sekä heidän varamiehikseen Juha Savisaari, LC 
Kirkkonummi-Kyrkslätt ja Marja-Liisa Jouhtimäki, LC Espoo/Aurorat 
 
DGe Kristiina Jäntti esitteli toimintasuunnitelman kaudelle 2019-2020 ja CT Tarja Nyman 
esitteli piirin talousarvion kaudelle 2019-2020. Seuraavan vuosikokouksen ajankohdaksi 
sovittiin la 18.4.2020 ja paikaksi Marjatta-koulu, Poutuntie 12, Helsinki. 
 
Iltajuhla pidettiin ravintola Svenska Klubbenilla. Osallistujia vuosijuhlassa oli 42. Illan 
ohjelmassa oli Saana Hintikan musiikkiesitys, Kampanja 100 -arpajaiset sekä 
palkitsemisia. Juhlapuheen piti opettajien Nobel-kisan Global Teacher Prize 2016 10 
finalistin joukkoon valittu rehtori emerita Maarit Rossi.  
 

 
Diabetes-kävely 5.5.2019 
Diabetes-kävely järjestettiin B-piirin, N-piirin ja Pääkaupunkiseudun diabetesyhdistyksen 
yhteisprojektina edellisen kauden tapaan. Mukana olivat myös leot. DG Sanna Mustonen 
lausui avajaissanat Narinkkatorilla. Kansanedustaja Sari Sarkomaa toi eduskunnan 
diabetestyöryhmän terveiset. Diabetologi Markku Saraheimo puhui diabeteksesta. Ketlin 
Tackman veti reippaan alkulämmittelyn ja sen jälkeen osallistujat lähtivät näyttävänä 
joukkona oransseissa liiveissään kävelemään Töölönlahden rantaan. Tapahtumassa 
markkinoitiin niin Lions-toimintaa kuin Diabetes-yhdistystä, mitattiin verensokereita ja 
jaettiin diabetestietoutta. 
 
 



Maailma kylässä 25.-26.5.2019 
B- ja N-piirit leoineen olivat tälläkin kaudella mukana Kaisaniemessä ”Maailma 
kylässä”/”World Village” -tapahtumassa. Aurinkokeitin herätti kovasti kiinnostusta ja 
ansaittua huomiota. Ihmisiä haastettiin pohtimaan YK:n kestävän kehityksen 
tavoiteohjelman Agenda2030 toteuttamista pyöräyttämällä ensin onnenpyörää. Tapahtuma 
on erinomainen markkinointi- ja jäsenhankintatilaisuus, jossa on syytä olla mukana 
jatkossakin.  
 

Piirifoorumit 
LCI&LCIF 30.10.18 Opinmäen koulu, Espoo, paikalla 38 osallistujaa 
Ympäristöfoorum 26.2.19 Töölön kylätalo, Helsinki, 30 osallistujaa 
Klubihyvinvointipäivä 16.3.19 Siuntion kylpylä, Siuntio 39 osallistujaa yht. 107 
 
Valmennukset 
Tietoiskut 1 27.9.18 Niittylounas, Espoo, 32 osallistujaa 
Tietoiskut 2 10.4.19 Niittylounas, Espoo, 26 osallistujaa 
Uudet leijonat ja kummit 1 29.11.18 Niittylounas, Espoo, 12 osallistujaa 
Uuden leijonat ja kummit 2 25.4.19 Niittylounas, Espoo, 6 osallistujaa 
Some-valmennus 12.2.19 Viikki, Helsinki, 15 osallistujaa  yht. 91 
 
Virkailijavalmennukset 
Presidentti 4 15.9.18 Niittylounas, Espoo, 18 osallistujaa 
Presidentti 1 31.1.19 Niittylounas, Espoo, 15 osallistujaa 
Presidentti 2 28.2.19 Niittylounas, Espoo, 15 osallistujaa 
Presidentti 3 27.4.19 Marjatta-koulu, Helsinki, 13 osallistujaa 
Sihteerit + rekisterit 16.8.18, Niittylounas, Espoo, 17 osallistujaa 
Sihteerit 27.4.19 Marjatta-koulu-Helsinki, 9 osallistujaa 
Rahastonhoitajat 18.9.18 Lions-talo, Helsinki, 5 osallistujaa 
Rahastonhoitajat, 27.4.19 Marjatta-koulu, Helsinki, 6 osallistujaa 
Ruotsinkielinen valmennus virkailijoille 29.11.18 Ravintola Socis, Karjaa, 2 osallistujaa 
Jäsenjohtajat ja Kampanja 100, Niittylounas, Espoo, 13 osallistujaa 
LPJ ja APJ 9.5.19 Ravintola White Lady, Helsinki, 10 osallistujaa 
Opaslion 23.1.19, Lions-talo, Helsinki, 6 osallistujaa  yht. 129 
 
PDG-tapaamiset 
Pääkaupunkiseudun Diabetesyhdistys 25.9.18 
Ravintola Kaarti, Töölön seurakunta 26.3.19 
 
Kickoff kausi 2019-20 21.5.19 Villa Hvitttorp, Kirkkonummi, 21 osallistujaa 
 
 
 
 
 
PIIRIHALLITUS 
Hallitukseen kuuluivat puhe- ja äänioikeuden omaavat DG, IPDG, 1.VDG, 2.VDG, 
piirisihteeri, rahastonhoitaja, alueiden puheenjohtajat, lohkojen puheenjohtajat sekä 
piirikuvernöörin asiantuntijajäseninä nimittämät toimikuntapuheenjohtajat, joilla oli 
kokouksissa äänioikeus. Kokouksiin osallistuneilla piirin entisillä piirikuvernööreillä on 
sääntöjen mukaisesti puheoikeus, mutta ei äänioikeutta. 



PIIRIHALLITUKSEN JÄSENET 
Piirikuvernööri DG     Sanna Mustonen 
1. Varapiirikuvernööri (1. VDG)    Kristiina Jäntti 
2. Varapiirikuvernööri (2.VDG)    Susanna Jokiperä 
Jäsenjohtaja (GMT)    Harri Ala-Kulju 
Koulutusjohtaja (GLT)    Jukka Uusitalo 
Palvelujohtaja (GST)    Kaija Luomanperä 
LCIF        Kimmo Markkanen 
Rahastonhoitaja (CT)       Tarja Nyman 
Piirisihteeri (CS)    Eero Huttunen 
PDG- ja kunnia                 Hannu Saarnilehto 
Webmaster       Aki Naukkarinen 
Tiedottaja     Miisu Koskela 
Ruotsinkielivastaava    Johan Miettinen 
AR-säätiö                         Outi Syvänperä 
Kokous- ja aktiviteetti    Tarja Valvisto 
Nuorisovaihto     Sami Mantere 
Leot     Sakari Heinonen 
Leo-edustaja    Joel Stockmakare 
Quest ja Vastuu on meidän   Marja-Liisa Lohikoski 
Rauhanjuliste    Minna Sneck 
IR, NSR, BSL, Alert ja pakolaisapu   Ilkka Siissalo 
Nenäpäivä      Reijo Stedt 
Kestävä Kehitys    Tiitus Tuohikorpi 
Palvelu- ja varainhankinta   Sanna Mustonen 
 
Alue 1 RC Tom Autero 
 
Lohko 1 ZC Heikki Hartikainen       Lohko 2 ZC Tarja Lamminperä  
Helsinki/Cosmopolitan         Helsinki/Lauttasaari   
Helsinki/Helsingfors  Helsinki/Maininki 
Helsinki/Meilahti  Helsinki/Ruoholahti 
Helsinki/Pikku Huopalahti  Helsinki/Torni  
Helsinki/Timantit UUSI KLUBI Helsinki/Worldwide LOPETTI KAUDELLA     
Helsinki/Töölö      
          
Lohko 3 ZC Keijo Kovanen Lohko 4 ZC Pekka Höök 
Helsinki/Hietalahti  Helsinki/Blue&White 
Helsinki/Huopalahti   Helsinki/Konala 
Helsinki/Lehtisaari  Helsinki/Malminkartano LOPETTI KAUDELLA 
Helsinki/Munkkiniemi  Helsinki/Pajamäki  
Helsinki/Munkkivuori  Helsinki/Pitäjättäret 
Helsinki/Sata    
   
Alue 2 RC Martti Miettinen 
 
Lohko 1 ZC Mika Pirttivaara     Lohko 2 ZC Jarmo Jokisalo  Lohko 3 ZC Heikki Viika 
Espoo         Espoo/Leppävaara-Alberga Espoo/Aurorat  
Espoo/City         Espoo/Pohjoinen - Esbo/Nord Espoo/Kivenlahti 
Espoo/Keskus        Espoo/Suvituuli  Espoo/Laakson Liljat 
Tapiola         Grankulla-Kauniainen  Espoo/Matinkylä 
     Espoo/Olari 
  



Alue 3 RC Seppo Ahola 
 
Lohko 1 ZC Risto Miettinen      Lohko 2 ZC Kari Uittamo Lohko 3 ZC Taisto Sarkola 
Kirkkonummi-Kyrkslätt.             Karjalohja-Sammatti  Ekenäs 
Kirkkonummi-Kyrkslätt/Nice      Lohja/Harju  Hanko-Hangö  
Kirkkonummi/Veikkola        Nummi   Ingå 
Kyrkslätt/Nord            Karis-Karjaa  
Sjundeå-Siuntio    Tenala-Bromarf 
Siuntio-Sjundeå/Charlotat   
 
 
TYÖVALIOKUNNAN KOKOONPANO 
 
Työvaliokuntaan kuuluivat DG, 1.VDG, 2.VDG, PDG, CS, CT ja GAT-tiimi ts. koulutus- , 
jäsen- ja palvelujohtajat sekä LCIF-koordinaattori. Tapaamisia oli kauden aikana 
useampaan otteeseen DG-tiimin ja GAT-tiimin välillä, yleensä ilman piirisihteeriä ja 
rahastonhoitajaa. Asioita hoidettiin paljon puhelimitse, sähköpostitse ja Whatsappissa. 
 
 
PIIRIHALLITUKSEN KOKOUKSET 
 
Piha 1, 22.8.18 Ravintola Knipan, Tammisaari 
Piha 2, 3.11.18 M/S Viking XPRS risteily Tallinnaan 
Piha 3 24.1.19, ABC Lohja 
Piha 4, 2.4.19 Ravintola White Lady, Helsinki 
 
Kaikki piirihallituksen kokoukset olivat laillisia ja päätösvaltaisia. Päätökset tehtiin 
yksimielisinä. Raportteja toimitettiin piirihallituksen kokouksia edeltäen kiitettävästi, vain 
yksittäiset toimikuntapuheenjohtajat tai lohkopuheenjohtajat jättivät raportit toimittamatta.  
Vain määräpäivään mennessä toimitetut raportit liitettiin PiHa-slide-koosteeseen. 
Koosteen käyttö sujuvoitti merkittävästi kokousten kulkua ja aikataulussa pysymistä. 
Loppuraporttien osalta ilmeni ”kisaväsymystä”, mikä näkyy toimintakertomuksen 
paikoittaisena supistumisena.  
 
 
KUVERNÖÖRITIIMI 
 
DG Sanna Mustonen, 1.VDG Kristiina Jäntti, 2.VDG Susanna Jokiperä ja IPDG Hannu 
Saarnilehto muodostivat piirikuvernööritiimin, joka toimi kaudella hyvässä yhteistyössä, 
avoimesti ja joustavasti. Välillä tavattiin kasvotusten, välillä soitettiin puheluita. Sähköiset 
viestimet olivat aktiivisessa käytössä. Konsultaatiokynnys oli matala ja asioita oli helppo 
hoitaa yhdessä. 
Mainittakoon, että kolmen naisen suora, (DG, 1.VDG, 2.VDG) toteutui ensi kertaa 
suomalaisen Lions-historian aikana ja täydentyi vielä naisella sekä Suomen Lions-liiton 
että kansainvälisen järjestön johdossa. 
 
Piirikuvernööri toimi yhdyshenkilönä Lions-liittoon, toisiin piireihin ja LCI:iin päin. DG ja 
IPDG vetivät Diabetes-kävelytyöryhmää. 1.VDG valmentautui tehtäviensä ohessa tulevaan 
kauteensa. 2.VDG antoi suuren panoksen kauden alun nuorisoleirille ja tulevan kauden 
diabetesleirille.  
 



PIIRIKUVERNÖÖRIT (DG, 1.VDG ja 2.VDG) 
Kauden 2018-19 aikana piirikuvernöörit vierailivat kaikissa piirin klubeissa lukuun 
ottamatta LC Helsinki/Cosmopolitania, minne vierailua ei useista yrityksistä huolimatta 
saatu järjestymään. Vierailut tapahtuivat klubien kuukausikokouksiin ja niistä raportoitiin 
kuukausittain päämajaan. Vierailusuunnitelma oli nähtävissä Jellona-infon sivuilla. Kaikista 
kuvernöörin klubivierailuista ja tapahtumissa mukana oloista julkaistiin Facebook-postaus. 
 
Klubivierailulla haluttiin kuulla herkin korvin klubien kuulumisia, niin huolia kuin 
onnistumisia ja erityisesti vastata jäsenten mielessä pyöriviin kysymyksiin. Esiin nostettiin 
kauden kampanjat ”Kampanja 100” ja ”Haku päällä”. Global Action Teamin merkitystä 
pyrittiin avaamaan. Markkinoinnin ja yhteistyön merkitystä korostettiin. Jäsenviihtyvyys ja 
palvelutyö olivat prioriteetteja numero 1. 
 
Piirikuvernöörin kirjeet julkaistiin kerran kuussa ennalta julkaistun aikataulun mukaan 
Jellona-infossa ja jäsenjakeluna lähetettynä sähköpostilinkkinä. Sisällössä nostettiin esiin 
vuosikellon mukaisia asioita, eri aktiviteetteja ja valmennuksia. 
 
Piirikuvernööri Sanna Mustonen, IPDG Hannu Saarnilehto ja 2.VDG Susanna Jokiperä 
osallistuivat Europa Forumiin Skopjessa Makedoniassa 25.-27.10.18 ja DG Sanna 
Mustonen oli myös mukana NSR-tapaamisessa Gardermoenissa Norjassa 18.-19.1.19. 
 
 
 
ALUEET JA LOHKOT 
 
I ALUE RC Tom Autero 
GAT-nimeämiset jatkuivat kaudella. Jäsentilanne -2. Yhteinen Länsirannan siivousprojekti 
4.5.19. Kuusi klubia, yhteistyökumppaneita ja 49 osallistujaa. 
 
I ALUE 1 LOHKO ZC Heikki Hartikainen 
Klubivierailut toteutuivat. Lohkopuheenjohtajakierto saatiin sovituksi. Aloite Länsirannan 
siivoustalkoisiin lohkosta. Uusi klubi LC Helsinki/Timantit! 
 
I ALUE 2 LOHKO ZC Tarja Lamminperä 
LC Helsinki/Worldwiden lakkautus ikävä juttu. Muissa klubeissa positiivista jäsenkehitystä. 
Klubien välistä yhteistyötä mukavasti. Osallistumista piirin tapahtumiin kiitettävästi. 
 
I ALUE 3 LOHKO ZC Keijo Kovanen 
Kaikilla lohkon klubeilla oli aktiviteetteja. Yhteistyötä lisättiin kutsumalla muita klubeja 
klubiesitelmiin mukaan. Neljä klubivierailua toteutui. Klubipresidenttien halukkuus 
keskusteluun oli vaihtelevaa. GAT-nimeämisiä ei koettu tärkeiksi. 5/6 klubeista osallistunut 
Kampanja 100. 
 
I ALUE 4 LOHKO ZC Pekka Höök 
Tilanne lohkossa ei ainakaan parantunut. Puheenjohtajakiertoa ei saatu sovittua. Klubit 
pieniä. Yhteistoimintaan kannustus vahvasti esillä. Hyvien käytäntöjen jakaminen, tiedotus 
yleensä. 
 
 
 



II ALUE RC Martti Miettinen 
Jäsenmäärä alueella väheni 11:llä. Lohkopuheenjohtajakierto klubitasolla saatiin sovituksi. 
Perinteinen itsenäisyyspäivän sankarihautakäynti ja hartaus: Osallistujia n. 60. Alueen 
yhteinen hygieniapassitentti 1.3.19: 11 osallistujaa. Yhteistoimintaa aiempaan tapaan.  
 
II ALUE 1 LOHKO ZC Mika Pirttivaara 
Ei loppuraporttia. 
 
II ALUE 2 LOHKO ZC Jarmo Jokisalo 
Ei loppuraporttia. 
 
II ALUE 3 LOHKO ZC Heikki Viika 
Ei loppuraporttia. 
 
 
III ALUE RC Seppo Ahola 
Ei loppuraporttia. Klubit ovat noudattaneet toimintasuunnitelmiaan hyvin ja toimineet 
aktiivisesti. Alueen nettojäsenmäärä +4. 
 
III ALUE 1 LOHKO ZC Risto Miettinen 
Ei loppuraporttia. 
 
III ALUE 2 LOHKO ZC Kari Uittamo. 
Ei loppuraporttia. Piirihallituksiin kattava raportointi. Klubivierailut toteutuneet.  
 
III ALUE 3 LOHKO ZC Taisto Sarkola 
Lohkofoorumit 15.10.18 ja 15.4.19. Käsitelty klubien toimintasuunnitelmia, jäsentilannetta 
ja piirin toimintasuunnitelmaa sekä yleisiä kampanjoita. Lohkon yhteinen pääaktiviteetti 
DUV-Dansen 4.6.19: n. 80 osallistujaa. Klubivierailut toteutuneet. Klubit ovat aktiivisesti 
tekemisissä toistensa kanssa. Klubien ikä- ja taustarakenne monipuolinen. Sovittu 
lohkopuheenjohtajuudesta 2v kerralla, kierto toimiva jo entuudestaan. 

 
TOIMIKUNNAT 
 
JÄSENTOIMIKUNTA, GMT HARRI ALA-KULJU 
Koko Suomessa jäsenkehitys jatkui kaudella 2015-16 alkanutta voimakasta taantumaa. 
Huolimatta valtakunnallisesta jäsenkampanjasta, jäsenmäärä Suomessa laski 967 lionilla, 
joista kesäkuussa -506 (edellisenä kautena -1145, kesäkuu -426). Koko maan jäsentulos 
oli kaikkien aikojen toiseksi huonoin. Suomi on kahtena viime vuotena ollut eniten 
jäsenkatoa kokeva maa. 
 
B-piiri on kokenut pahimman jäsenkatonsa jo aiemmin. Kaudella 2018-19 pärjäsimme 
muuta maata paremmin. Silti kauden päättyessä olimme maan pienin piiri 1008 jäsenellä, 
klubeja oli 47. Jäsenkato kaudella oli -35. Ellemme saa jäsenmäärää kasvuun, edessä on 
lähivuosina todennäköisesti piirien uudelleen järjestely. 
 
Piirikuvernöörin tavoitteena oli 50 uutta jäsentä, toteutui 58 (116%), 1 uusi klubi, toteutui 1 
(100%), perustajajäseniä 20, toteutui 13 (65%), säilyttämistavoite -30, toteutui -93 
(-310%), nettokasvu 40, toteutui -35 (-187,5%). 



Kaudella 2018-19 perustettiin uusi klubi LC Helsinki/Timantit ja leoklubi Kirkkonummi-
Kyrkslätt/WISE. LC Helsinki/Worldwide ja LC Helsinki/Malminkartano lopettivat 
toimintansa. Uusia jäseniä otti 25 klubia, jäsenmäärä pysyi ennallaan 7 klubissa ja laski 29 
klubissa. Lähes puolet piirin klubeista alittaa klubin perustamiseen vaadittavan 20 jäsenen 
määrän. 
 
Viimeisen neljän vuoden aikana jäsenasiat ovat olleet B-piirissä erityisen huomion 
kohteena. Työtä on jatkettava. Euroopasta löytyy esimerkkejä siitä, miten pitkään 
taantuneena olleet maat ovat kääntäneet jäsenkehityksensä uudelleen kasvuun. Piirimme 
klubit ovat kiinnittäneet asiaan huomiota ja tekevät parhaansa.  
 
B-piiri on tukenut klubien tekemää työtä koulutuksella ja jäsenseminaareilla. Kaikkea ei 
voida tehdä piirissä. Avainasia on lionien positiivisen julkisuuskuvan vahvistaminen Lions-
liiton ja kansainvälisen järjestön työllä. Sisäinen hallintomme ei enää saa olla toiminnan 
keskiössä ja kokoustemme keskeinen sisältö. Klubien vahvistaminen ja hyvän tekeminen 
olkoon keskeinen sanomamme ja työsarkamme. 
 
 
KOULUTUSTOIMIKUNTA, GLT JUKKA UUSITALO 
Kaudella 2018-19 järjestettiin 18 erillistä valmennustilaisuutta, joissa oli mukana yhteensä 
241 osallistujaa. Kasvua edelliseen kauteen oli 47%. Edelleen piiristä löytyy kuitenkin 
klubeja, jotka eivät osallistuneet yhteenkään valmennustilaisuuteen. Kauden foorumeihin 
ja klubihyvinvointipäivään osallistui 107 henkilöä. Opaslion-valmennuksen suoritti viisi 
leijonaa: Sakari Heinonen, Alvian Leppälä, Marja-Liisa Lohikoski, Outi Syvänperä ja Heikki 
Hartikainen. 2.VDG Susanna Jokiperä osallistui Kehitä itseäsi! – Johtamistaitojen työpaja 
(RLLI) 19.-20.1. ja 23.-24.2.19. Leo-piiripresidentti Joel Stockmakare osallistui Itävallassa 
nuorisoleirivastuuohjaajan koulutukseen ja piiri kustansi hänelle lentoliput. 
 
 
PALVELUTOIMIKUNTA, KAIJA LUOMANPERÄ  
Puheenjohtaja kokosi piirin klubien raportoimia aktiviteetteja yhteen. Ilahduttavaa oli reipas 
toimeen tarttuminen jo alkukaudesta ja aktiviteettien monipuolisuus. 
 
Palvelualueet: 
Nälkä: Auta lasta, auta perhettä -materiaalia toimitettiin kaikille klubeille. 
Näkö: Jyrki Setälä kokosi klubeille erinomaisen tietopaketin näkövammaisyhteistyöstä ja 
oli mukana N-piirin Iiris-keskuksen työryhmässä 
Diabetes: Diabetes-kävely oli erittäin onnistunut tapahtuma, josta jo edellä kirjattuna. 
Tulevaa Diabetesleiriä odotetaan suurella mielenkiinnolla niin piirissä kuin sen 
ulkopuolella. N-piiri on luvannut olla mukana järjestelyissä. 
Lasten syöpä: DG, IPDG ja 2VDG kävivät 2.4.19 tutustumassa Ronald McDonald -
lastentalossa ja keskustelemassa mahdollisesta yhteistyöstä. Lions-huoneasia vietiin 
eteenpäin käsiteltäväksi kuvernööreille. Pienimuotoisemmat avustukset ja talkoot sopivat 
klubitason yhteistyöksi. Kantasolurekisterin mainostaminen olisi jatkossa tärkeää. 
Ympäristö, Kestävä kehitys, TIITUS TUOHIKORPI: 
Ei raporttia. 26.2.19 piirifoorumi, 9.2.19 Tapiolan talviriehassa Itämeripiste, 
aktiviteettikilpailu vesiensuojeluaktiviteeteista 
 
 
 



LCIF, KIMMO MARKKANEN 
LCIF täytti 50v kesäkuussa 2018 ja tässä yhteydessä lanseerattiin kolmevuotinen haaste 
”Campaign 100: LCIF Empowering Service” – ”Kampanja 100: Palveluvoimaa”. 
Tavoitteena on parantaa palvelun vaikuttavuutta, palvella yli 200 miljoonaa ihmistä, kerätä 
varoja 30.6.21 mennessä 300 miljoonaa USD.  
 
Piirifoorumi LCI&LCIF toimi kampanja-avauksena piirissämme. Mukana oli Suomen 
kampanjakoordinaattori Heikki Hemmilä. Piirille hankittiin roll up yhteiskäyttöön. Kirjallista 
materiaalia on ollut tarjolla niin sähköisenä kuin paperisena. Paljon ohjeistusta on tarvittu 
lahjoitusten tilityksiin, MJ-plakaattien tullauksiin jne. Erillinen info kampanjasta järjestettiin 
keväällä -19. LCIF-tiimiä ei ole saatu aikaan. Klubeja on ollut haasteellista saada 
lähtemään mukaan. Yksittäisten leijonien lahjoituksia on tullut. 
 
37% piirin klubeista osallistui kampanjaan kauden 2018-19 aikana. Keräystulos 
ensimmäiseltä kaudelta piirissämme oli $20 892,55. Tällä summalla ollaan piirien 
välisessä vertailussa parhaalla sijalla yli 20 dollaria/jäsen. LC Espoo/Keskus keräsi 
kaudella $5000 ja pystyy nyt hakemaan 15% palautusta klubin käyttöön soveltuvaan 
aktiviteettiin. Piiri voi hakea palautusta siltä osin kuin klubin osuus on vähennetty ts. 15% 
$14 500 =$2200. Piirin MJ-jäsenyyksien ja progressiivisten MJ-jäsenyyksien maksutilanne 
kesäkuun lopussa $35 808,78. 
 
 
NUORISOVAIHTO, SAMI MANTERE 
B-piirin vastuuvuorolla järjestettiin leiri Lohjan Kisakalliossa 29.7.-8.8.18. Osallistujamäärä 
nousi 30:sta 36:een, mikä nosti merkittävästi kustannuksia. Klubit tukivat leiriä 
ylimääräisillä avustuksilla. Leirikustannukset otettiin esiin piirin vuosikokouksessa ja 
sovittiin uudesta maksujärjestelmästä, jotta talous jatkossa saataisiin turvattua. Leot 
osallistuivat merkittävästi leirin toteutukseen. Isäntäperhehankinnassa oli suuria 
vaikeuksia. Samoin yövalvojien hankinta oli haasteellista. 
 
B-piirin nuorisovaihtoon lähtevien info järjestettiin Kirkkonummella 15.5.19. 
Nuorisovaihtoon lähti kaikkiaan 10 nuorta. B-piirin vastuulla olivat maakontaktit Japaniin, 
Kiinaan, Taiwaniin, Hongkongiin ja Portugaliin. 
 
Ylimääräistä diabetesleiriä kauden 2019-20 alkuun valmisteltiin aktiivisesti. IPDG Hannu 
Saarnilehto, 2.VDG Susanna Jokiperä ja DG Sanna Mustonen tekivät päämajaan 
anomuksen diabetesapurahasta, jota myönnettiinkin $17 180. Lisäksi saatiin 5000€ 
Punainen sulka -apurahaa ja yksittäisiä klubilahjoituksia. 
 
 
LEO-TOIMIKUNTA, SAKARI HEINONEN 
Verkostoituminen ja leo-tilanteeseen tutustuminen onnistuivat kaudella hyvin. Leo-
infotilaisuuteen nuorisovaihdossa olleille ei valitettavasti saatu osallistujia. Tietoiskuissa 
leo-asia oli esillä kahdesti + ylimääräisenä LCI&LCIF-piirifoorumissa. Leoklubi 
Espoo/Downtownin lisäksi piiriin saatiin kaudella uusi leoklubi Kirkkonummi-
Kyrkslätt/WISE. Uusia leoklubi-ideoita syntyi tulevaa kautta varten. Leot ovat olleet erittäin 
aktiivisesti mukana piirin toiminnassa mm. Hietaniemen kunniakäynnin yhteydessä 
hernerokkatarjoilussa ja järjestämässä ohjelmaa Diabetes-kävelyn yhteyteen. 
 
 



RAUHANJULISTE, MINNA SNECK 
Kauden 2018-19 rauhanjulistekilpailun teemana oli ”Ystävälliset teot ovat tärkeitä”. 
Seitsemän klubia toimitti työn piiritason kilpailuun. Voittajaksi valittiin Bless Leitzingerin työ 
Pikku Huopalahden ala-asteelta. Bless sijoittui valtakunnallisessa kilpailussa hienosti 
kolmanneksi. Maaliskuussa 2019 järjestettiin näyttely rauhanjulistetöistä Espoon 
kulttuurikeskuksen Nuottiparvella. 
 
 
QUEST JA VOM, MARJA-LIISA LOHIKOSKI 
B-piirissä järjestettiin kaksi Lions Quest -peruskurssia, joissa molemmissa oli lähes 30 
osallistujaa. Opettajien lisäksi kaikki pedagogiset tukihenkilöt saattoivat osallistua. 
Osallistujia Quest-koulutuksiin oli koko maassa enemmän kuin edellisellä kaudella. PuSu-
varoin kustannettiin liikuntaseuravalmennuksia. Quest oli esillä Educa-messuilla 
tammikuussa. VOM-kirjasia saatiin kentälle. 
 
 
JOULUKORTIT JA NUORISOARVAT, SANNA MUSTONEN 
Hyvän mielen Lions-joulukortteja tilasi piirissä 33/48 klubia (69%), koko Suomessa 62% 
klubeista osallistui. Kappalemäärä oli suurempi kuin viime kautena. Hyvän onnen Lions-
arpojen palautusprosentti piirissä oli 41.2, kun koko maassa 31.2. 
 
 
AR-SÄÄTIÖ, OUTI SYVÄNPERÄ 
Kauden ARS-toimikunnan muodostivat pj Outi Syvänperä, 2.VDG Susanna Jokiperä, APJ 
Seppo Ahola ja Silja Salokas. Arne Ritari säätiön toimintaa tehtiin tunnetuksi mm. kauden 
avajaistilaisuudessa ja syksyn tietoiskut-tilaisuudessa, Jellona.infon sivuilla sekä DG-
kirjeessä. Alue 3 kunnostautui: Ritareita nimitettiin siellä kaksi LC Ekenäsin 60-
vuotisjuhlissa. Adresseja laskutettiin piirissä 15 klubilta yhteensä 200kpl, joista lähes 
puolet 3-alueelta. Apuraha-anomuksia ei tehty. Piirirahaa kertyi n. 500€. 
Palkitsemisohjesääntö muuttui, jolloin tietyin edellytyksin voidaan piirissä itsenäisesti 
palkita ARS-toiminnassa ansioituneita leijonia. Säätiön kunniakirja myönnettiin Else-Maj 
Bambergille LC Espoo/Laakson liljat, pitkäaikaisesta toiminnasta ARS-leijonana. 
 
 
VERMO-TOIMIKUNTA, OUTI SYVÄNPERÄ 
Lähes 30v ajan B- ja N-piirien yhteisenä avustuskohteena on ollut lasten ja nuorten 
vammaisratsastuksen tukeminen. Vastuuhenkilöinä piiristämme ovat olleet 
tilinkäyttövaltuutetut Mikko Mäntynen ja Kaarina Rehell sekä avustuspäätöksiä 
valmistelevassa toimikunnassa Mikko Mäntynen ja Outi Syvänperä. 
 
Aktiivisesti mukana on ollut edustaja 6-8 klubista. Tapahtumapäivään on saatu tärkeää 
tukea myös molempien piirien leoilta. Keväällä 2019 jopa valtakunnallisesti, kun 
tapahtumaviikonloppuna kokoontunut Suomen leojen hallitus osallistui järjestelyihin isolla 
joukolla. Vermo-päivää vietettiin 30.3.19. Runsaat 20 klubia lunasti tapahtumapäivän 
lippuja ja muutama kummiklubina toiminut klubi avusti tuntuvammalla summalla toimintaa. 
Vermo Ravirata Oy:n lahjoittamat lipputulot, paikan päällä tapahtuneet arpajaiset ja muu 
maksullinen toiminto mahdollistavat vuosittain 15-20 lapsen ja nuoren alkeiskurssin, 
lajikokeilun tai leirimaksun osasuorituksen. Neljä ratsastajaa sai myös matkatukea Abu 
Dhabin Special Olympics -maailmankisoihin – kaikki toivat kisoista vähintään yhden 
mitalin! 



 
NENÄPÄIVÄ, REIJO STEDT 
Ei loppuraporttia. Koko Suomen leijonien keräystulos oli 23 000€, josta B-piiri keräsi 
11 300€. Erityisesti kunnostuivat Matinkylä 4700€ ja Olari 2400€. 
 
 
KOKOUS- JA AKTIVITEETTI, TARJA VALVISTO 
Toimikunta yhdessä DG:n, GLT-johtajan ja muiden tapahtumavastuullisten kanssa 
suunnitteli ja hoiti piirin kokous- ja valmennustilaisuuksien käytännön järjestelyt, kuten 
tilojen hankinnan, opasteet, lions-rekvisiitan, kokous- ja opetusvälineet. 
Toimikunnan perinteinen Lähimmäisen päivän aktiviteetti Korkeasaaren eläintarhassa 
toteutettiin 11.5.19. Mukana oli 24 osallistujaa, liikkumassa, oppimassa ja viettämässä 
mukavaa aikaa yhdessä. DG Sanna Mustonen toimi piirin edustajana. 
 
 
VIESTINTÄTIIMI 
WEBMASTER AKI NAUKKARINEN 
Edellisellä kaudella perustettu nettisivujen uudistamistyöryhmä (Aki Naukkarinen, Kari 
Eväsoja, Eero Huttunen, Miisu Koskela, Hannu Saarnilehto, Ulla Salin, Ilkka Siissalo ja 
Mika Wenell) jatkoi kesällä 2018 työtään ja uudenmuotoiset verkkosivut saatiin elokuussa 
2018 käyttöön. Parempi toimivuus oli tavoitteena ja saavutettiinkin. Facebook-sivusyöte 
saatiin toimimaan, tosin välillä liiankin hyvin, eivätkä jutut ehtineet olla kauaakaan 
näkyvissä. Piirihallituksen jäsenten esittelyt eivät vieläkään ole kattavat – työ jatkuu. 
Toiminta-osio ja Tietoa leijonista – osio kaipaavat lisää sisältöä. Piirihallituksen jäsenet 
eivät lähteneet tuottamaan materiaalia sivuille itsenäisesti. Tähän tarvitaan 
lisäperehdytystä. Facebook-mainosapuraha parhaasta julkaisusta ei toteutunut: Olisi 
edellyttänyt ”raatia” ja aktiivista seurantaa. 
 
TIEDOTTAJA MIISU KOSKELA 
Ei raporttia. 
 
RUOTSINKIELIVASTAAVA JOHAN MIETTINEN 
Kaikki DG-kirjeet käännettiin ruotsiksi. 
 
 
RAHASTONHOITAJA TARJA NYMAN 
Kaikki lähtevät maksut on maksettu ajallaan. Piirin tilille tulevat suoritukset on tarkastettu 
esim. osanottajalistoilta ja erääntyneitä maksuja on karhuttu.  
 
 
KANSAINVÄLISET ASIAT, NSR, BSL, PAKOLAISAPU JA KARJALAN APU, 
ILKKA SIISSALO 
Kansainvälisten asioiden osalta kauden suurin tapahtuma oli Tallinnassa toteutettu Lions 
Europa Forum. DC Ilkka Siissalo toteutti ja veti siellä Baltic Sea Lions –seminaarin ja 
osallistui Europa Forumin WaSH-työryhmän (Water, Sanitation and Health) sekä 
EuroAfrica-työryhmän kokouksiin. Nettiin toteutettiin uusi webbipalvelu 
lionswaterprojects.info, jonne on tarkoitus jatkossa koota linkkejä kaikkiin Euroopan 
vesiaiheisiin lions-aktiviteetteihin, joilla vain on webbisivut. 
 



Karjalan Apu –keräys oli koko toimikauden enemmän tai vähemmän pysähdyksissä 
Venäjän Federaation vaikeutettua prosessia, jolla tavaroiden maahanvientilupia voi anoa. 
Kun aiemmin avustustavaroita vietiin jopa 150 tonnia vuodessa, saatiin nyt vain kaksi 
kuorma-autolastillista toimitettua. Tavoitteena oli Karjala-keräyksen tilalle aloittaa vastaava 
avustustavarakeräys Valko-Venäjälle. Siellä avuntarve on suuri, mutta kaikki tällainen 
toiminta on hyvin henkilösidonnaista. Kun yhteyshenkilönä ollut iäkäs leijona kuoli 
tammikuussa, koko suunnitelma pysähtyi. 
 
Sri Lankan lionsystävät on Suomen Lions-liiton toimikunta, jonka tehtävänä on erityisesti 
avustaa Sri Lankan Ratnapuraan rakennettua suomalaisten rahoittamaa silmäsairaalaa. 
Toimikunnan toimintaan osallistui kaksi B-piirin entistä kuvernööriä, Erkki Laine ja Ilkka 
Siissalo. Kauden aikana saatiin silmäsairaalan laajennusosan rakennustyöt valmiiksi ja 
tehtiin huomattava määrä rakentamiseen liittyvää paperityötä Sri Lankan viranomaisten, 
arkkitehtien ym. kanssa. Samaan aikaan jatkettiin kummilapsitoimintaa sekä toimitettiin 
vielä noin 20 000 paria käytettyjä silmälaseja jaettavaksi Sri Lankan köyhille. 
 
Ystävyysklubitoiminnan alueella kausi oli hiljainen. Yhteyksiä pidettiin lähinnä Saksassa 
oleviin pariin B-piirin klubin ystävyysklubiin sekä sitten Sri Lankassa olevaan B-piirin 
ystävyyspiiriin. 
 
 
PDG JA KUNNIA, PJ. Hannu Saarnilehto 
PDG-kokouksia järjestettiin kaksi, molemmat Helsingissä. 25.9.18 kokoonnuttiin 
Pääkaupunkiseudun diabetesyhdistyksen tiloissa keskustelemaan diabetesteemoista ja 
kauden käyntiinlähdöstä. 26.3.2019 tapaaminen oli Ravintola Kaartissa. 1.VDG Kristiina 
Jäntti esitteli tulevan kauden toimintasuunnitelmaa ja lisäksi kuulimme ”Auta lasta, auta 
perhettä” -aktiviteetista sekä LC Helsinki/Töölön että Töölön seurakunnan näkökulmasta. 
Kunniatoimikunnalla ei raportoitavaa toimintaa. 
 



KLUBIEN MERKKIPÄIVÄT 

 
10 vuotta 27.4.2018 LC Espoo/Laakson Liljat, DG osallistui juhlaan 28.9.18 
30 vuotta 6.12.2018 LC Helsinki/Malminkartano, DG osallistui juhlaan 17.11.18 
40 vuotta 9.3.2019 LC Kyrkslätt/Nord, DG osallistui juhlaan 23.3.19 
45 vuotta 7.11.2018 LC Espoo/Kivenlahti, DG osallistui juhlaan 1.2.19 
50 vuotta 9.1.2019 LC Helsinki/Lehtisaari (juhlii kaudella 2019-20) 
50 vuotta 26.2.2019 LC Helsinki/Konala 
60 vuotta 1.4.2018 LC Ekenäs, 1.VDG Kristiina Jäntti osallistui juhlaan 27.10.18 
60 vuotta 14.10.18 LC Helsinki/Hietalahti, DG osallistui juhlaan 15.2.19 
 

 

KAUDEN AIKANA MYÖNNETYT HUOMIONOSOITUKSET JA ANSIOMERKIT 
 
100-VUOTISHAASTE 
LCIF pyysi satavuotisjuhlan kunniaksi lioneita palvelemaan 100 miljoona ihmistä. Tavoite 
saavutettiin ja yli 240 miljoonaa ihmistä tuli palvelluksi. Piirin klubit saivat runsaasti 
lippumerkkejä haasteen aikana. LC Helsinki/Ruoholahti, LC Helsinki/Malminkartano ja LC 
Kirkkonummi-Kyrkslätt klubien jäsenet saivat myös henkilökohtaiset palveluhaastepinssit 
erinomaisesta suorituksestaan. Piirimme sai lippumerkin, kun vähintään 50% klubeista 
raportoi kaksi tai enemmän palveluaktiviteettia palveluhaasteen aikana ja koska tämä 
tapahtui 3 tai 4 vuoden aikana, DG-tiimien jäsenet (Sanna Siissalo, Kari Eväsoja, Emilia 
Talvisaari, Hannu Saarnilehto, Sanna Mustonen ja Kristiina Jäntti) saivat pinssin. 
 
PALKITUT KLUBIT 
Vuoden klubi (Leijona-patsas): LC Hanko-Hangö 
Jäsenhankinnassa parhaiten onnistunut klubi: (Hissipalkinto): LC Kyrkslätt/Nord 
Viestinnässä parhaiten kunnostautunut klubi (DG:n oma taulupalkinto): LC Espoo/Laakson 
Liljat 
Kansainvälinen palkinto (Hopeinen malja): LC Espoo/Keskus 
Klubin erinomaisuus (kausi 2017-18), LC Ekenäs, Magnus Björkholm ja LC Helsinki/Töölö, 
Heikki Hartikainen 
 
HENKILÖPALKINNOT, KANSAINVÄLISET 
 
Presidential Award 
Heikki Hartikainen, LC Helsinki/Töölö 
 
International Leadership Award 
Joel Stockmakare, Leopiiri BND piiripresidentti, Leo Club Vantaa 
 
Kansainvälisen presidentin kunniakirja  
Jyrki Setälä, Näkövammaistarpeiden esiintuonti ja yhteistyön luominen  
 
International President´s Certificate of Appreciation 
Aki Naukkarinen, LC Espoo/City 
Jukka Uusitalo, LC Kirkkonummi-Kyrkslätt 
Outi Syvänperä, LC Espoo/Laakson liljat 



New Voices 
Palvelu – Päivi Lindroos, LC Espoo/Laakson liljat 
Jäsenyys – Heikki Hartikainen, LC Helsinki/Töölö 
Johtaminen – Tarja Lamminperä, LC Helsinki/Maininki 
Markkinointi – Maj-Len Roos, LC Karis-Karjaa 
 
 
HENKILÖPALKINNOT, KOTIMAISET 
 
Suomen Lions-liiton ansiotähti 
Hannu Saarnilehto, LC Helsinki/Töölö 
 
I ruusukkeen ansiomitali (k = klubianomus, l = liittotason anomus) 
Gideon Miramo, LC Helsinki/Hietalahti, k 
Herbert Mäklin, LC Grankulla-Kauniainen, k 
Kaija Luomanperä, LC Helsinki/Malminkartano 
Mika Wenell, LC Tapiola 
Mikael Forsman, LC Kyrkslätt/Nord 
Sami Mantere, LC Lohja/Harju 
Seppo Malinen LC Grankulla-Kauniainen, k 
 
I-tähden Leo-ansiomerkki 
Joel Stockmakare, l 
 
Lady-ansiomerkki 
Heli Päivänsalo, LC Helsinki/Hietalahti, k 
 
Miespuolison ansiomerkki 
Mika Mustonen LC Kirkkonummi-Kyrkslätt 
 
Piirikuvernöörin tunnustuspalkinto (G171) 
Minna Sneck, LC Siuntio-Sjundeå/Charlotat 
Sakari Heinonen, LC Espoo/City 
Tarja Valvisto, LC Kirkkonummi-Kyrslätt/NICE 
 
Piirikuvernöörin ansiotähti (G22) 
Johan Miettinen, LC Kyrkslätt/Nord 
Sari Leppänen, LC Siuntio-Sjundeå/Charlotat, k 
 
30v jäsenen ansiomitali 
Markku Vepsä, LC Karjalohja-Sammatti 
Pentti Kilpinen, LC Karjalohja-Sammatti 
Timo Åfelt, LC Karjalohja-Sammatti 
 
Piirisihteerin palkinto M1CST Eero Huttunen, LC Helsinki-Töölö 
Piirin rahastonhoitajan palkinto M1CST Tarja Nyman, LC Kirkkonummi-Kyrslätt/NICE 
 
Alueen puheenjohtajan palkinnon M1RC saivat kaikki kolme aluepuheenjohtajaa. 
Lohkon puheenjohtajan palkinto M1ZC annettiin kaikille kymmenelle 
lohkopuheenjohtajalle. 



 
Piirin toimikunnan puheenjohtajan palkinto M1DC 
Marja-Liisa Lohikoski, LC Kirkkonummi-Kyrkslätt/NICE 
Miisu Koskela, LC Helsinki/Timantit 
Outi Syvänperä, LC Espoo/Laakson liljat 
Reijo Stedt, LC Espoo/Matinkylä 
Tiitus Tuohikorpi, LC Helsinki/Cosmopolitan 
 
100% Klubipresidentin ansiomerkki (kaudelta 2018-19) 
Hannu Hännikäinen, LC Helsinki/Pikku-Huopalahti 
Pekka Leinonen, LC Helsinki/Töölö 
Clara Nilsson, LC Helsinki/Timantit 
Olavi Vanninen, LC Helsinki/Sata 
 
 
Piirikuvernööri muisti pienellä henkilökohtaisella lahjalla DG- ja GAT-tiimejä (Kristiina 
Jäntti, Susanna Jokiperä, Hannu Saarnilehto, Jukka Uusitalo, Harri Ala-Kulju, Kaija 
Luomanperä, Kimmo Markkanen) sekä Aki Naukkarista, Ilkka Siissaloa ja Kari Eväsojaa. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kiitän sydämestäni kaikkia teitä, jotka teitte kuluneesta kaudesta niin toimivan, 
onnistuneen ja mieleenpainuvan. Kohtasin päivästä toiseen iloisia ja innokkaita leijonia, 
jotka auttoivat lähimmäistään, klubilaistaan ja meitä piirihallituksen jäseniä. Kun tarvitsin 
apua, sain aina tukenne ja auttavat kätenne. Hyvällä suunnittelulla ja yhteistyössä asiat 
hoituivat juuri niin kuin niiden pitikin. Olen valtavan ylpeä saatuani luotsata piirimme 
klubeja tämän kauden verran ja päästyäni vierailemaan klubi-illoissanne ja 
tapahtumissanne. Koin todellista välittämistä. Me palvelemme ja meillä on monta tapaa 
tehdä hyvää yhdessä! 
 
 
 
Kirkkonummella 22.1.2020 
 
 
 
 
Sanna Mustonen 
DG 2018-2019 


